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14
3 Thema 

Zorg en 
welzijn

Jeugdzorg VVD Hoe groot is het aantal steeds 
terugkerende jongeren die 
gebruik maken van de 
jeugdzorg? In hoeverre 
bepaald dat de stijging van het 
aantal gebruikers van 
jeugdhulp?

Een analyse van deze en soortgelijke vragen zal 
deel uitmaken van de monitor-Jeugdhulp die wij op 
dit moment in ontwikkeling hebben. Op voorhand 
hebben wij niet de indruk dat de zgn. “recidive” in 
Heerenveen of in Fryslân meer dan elders aan de 
orde is. Dat is overigens iets anders dan het 
gegeven dat een aanzienlijk deel van de jeugdhulp 
soms langjarig nodig kan zijn, vanwege de aard 
van de problematiek. (b.v. verstandelijke 
beperking, autisme).

J. Zoetendal

14
2

Thema 
Zorg en 
welzijn

Tekort 
jeugdzorg

VVD Ontstaat het tekort doordat de 
hulpverleningsinstellingen niet 
binnen het afgesproken budget 
hun taken uitvoeren?

Nee. Zie ook het antwoord op de vorige vraag 141. J. Zoetendal
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14
1

Thema 
Zorg en 
welzijn

aanbestedi
ngsprocedu
re 2021

VVD Anticiperend op de nieuw 
aanbestedingsprocedure 2021- 
bestaat er een top 10 van 
instellingen die de zorg binnen 
het afgesproken budget 
uitvoeren?

Declaratie buiten het afgesproken budget is in 
beginsel niet mogelijk en komt ook – 
uitzonderingen daargelaten -  niet voor. Dat is zo 
omdat er voor de ondersteuningsprofielen en 
intensiteiten vastgestelde tarieven worden 
gehanteerd. In strikte zin is een dergelijke lijst dus 
niet aan de orde. Via het Team Jeugd en Gezin 
(meer specifiek de daar aangestelde 
“onderhandelaar”) en ons lokale 
contractmanagement houden we goed de vinger 
aan de pols richting zorgaanbieders en weten we 
welke zorgaanbieders welk profiel hebben als het 
gaat om inschaling van jeugdigen en gezinnen 
binnen de intensiteiten die worden gebruikt in het 
bekostigingssysteem. In onderling overleg wordt 
dan ook in voorkomende gevallen gesproken over 
lagere intensiteiten maar wel passende jeugdzorg. 
Dit levert aantoonbaar besparingen op.

J. Zoetendal

49 Thema 
Zorg en 
welzijn

21 Toezichtho
uden 
extern 
belegd

CDA Wat hebben we bereikt, bullet 
6, 'We hebben onze 
toezichthoudende en 
handhavende rol extern 
belegd'. Kunt u hierover meer 
vertellen, extra kosten, wat 
zijn de resultaten ook ten 
opzichte van zelf doen.

De toezichthoudende taak in de Wmo is een 
wettelijke verplichting, die in verband met 
personele omstandigheden tijdelijk extern is 
belegd. De invulling bestaat uit het voeren van 
onderzoek en inspecties bij zorgaanbieders, met 
als doel om kwaliteit te verbeteren en 
onrechtmatigheden te bestrijden. De kosten van de 
externe inhuur zijn marktconform.

J. Zoetendal

50 Thema 
Zorg en 
welzijn

22 Jeugd - 
Concreet

CDA Er hebben 1237 jeugdigen uit 
Heerenveen jeugdzorg 
ontvangen waarvan 850 
jeugdigen plannen zijn 

Dat betreft cliënten die door andere verwijzers zijn 
verwezen naar de gespecialiseerde jeugdzorg en 
voor wie de behandelaar (zorgaanbieder) een 
behandelplan moet opstellen.

J. Zoetendal
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opgesteld. Wat is er met de 
overige gedaan?

52 Thema 
Zorg en 
welzijn

23 GAP 
Academy 
en Caparis

CDA Wat is het resultaat van de 
samenwerking van de GAP 
Acadamy en Caparis en/of de 
verwachting hiervan.

Het GAP traject bestaat uit test, assessment en 
opleiding. Er zijn  47 deelnemers gestart waarvan 
10 uit Heerenveen.

H. 
Broekhuizen

51 Thema 
Zorg en 
welzijn

23 Werk en 
inkomen

CDA Er zijn 364 uitkeringen 
beëindigd door uitstroom van 
143 naar werk. Hoe zijn de 
andere uitkeringen beeindigd.

van alle beëindigen: 46% naar werk (incl. deeltijd 
en met loonkosten) 7% door studie  4% door 
handhaving 12% AOW leeftijd/detentie/ overleden  
20%  samenwonen/verhuizen 11% ander inkomen

H. 
Broekhuizen

90 Thema 
Zorg en 
welzijn

23 Schulden PvdA Hoeveel inwoners met 
schulden zijn bij de gemeente 
bekend en worden deze allen 
geholpen vanuit een 
schuldregeling vanuit de 
Gemeente?

Er zijn op dit moment 413 inwoners bij ons in 
schuldhulp waarvan 50 jongeren.

H. 
Broekhuizen

89 Thema 
Zorg en 
welzijn

23 kindpakket 
regeling

PvdA 70% van de kinderen zijn 
bereikt in het kader van 
kindpakket regelingen, 
waarom is de overige 30 
procent van de kinderen niet 
bereikt?

70% is hoog in onze ogen. Daar zijn we blij mee. 
We kunnen nu eenmaal nooit ieder huishouden met 
een laag inkomen bereiken.

H. 
Broekhuizen

73 Thema 
Zorg en 
welzijn

24 jierrekken FNP rustpuntennetwerk. Wat wie 
de rol fan de gemeente hjiryn?

Het creëren van het Rustpuntennetwerk was één 
van de deelprojecten binnen het koepelproject 
Ervaren en Turf (Zuidoost Friesland). De gemeente 
Heerenveen was voor dit deelproject projecttrekker 
voor de hele regio en heeft in nauwe 
samenwerking met Stichting Rustpunt.nu aan dit 
project gewerkt. Het aantal en de spreiding van 
Rustpunten op grondgebied van de gemeente 
Heerenveen is verhoudingsgewijs vergelijkbaar met 

H. 
Broekhuizen
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de andere gemeenten, echter met name in de 
noordkant van de gemeente bestaat nog de wens 
voor nieuwe Rustpunten. Er is een algemene 
oproep gedaan in de plaatselijke media om aan te 
melden als Rustpunt en vervolgens heeft de 
Stichting de selectie gedaan op ligging, spreiding 
en kwaliteit van de locatie en minimale 
inrichtingseisen en minimale openingstijden. 
Hierdoor zijn een aantal initiatiefnemers in de regio 
Zuid Oost Friesland ook weer afgevallen.

55 Thema 
Zorg en 
welzijn

26 Preventie 
jeugd te 
weinig 
resultaat

CDA Op basis van welke 
onderbouwing is de conclusie 
dat de vroegtijdige signalering 
en preventie te weinig 
resultaat/besparing heeft 
opgeleverd.

Op basis van het gegeven dat we blijvend 
kostenoverschrijdingen zien. Vroegsignalering en 
preventie hebben ongetwijfeld op casusniveau hun 
inhoudelijke effect, maar dit vertaalt zich (nog) niet 
in de mate van kostenreductie die we verwachtten.

J. Zoetendal

84 Thema 
Zorg en 
welzijn

28 Indicatoren VVD Indicatoren zoals het aantal 
niet sporters en werkloze 
jongeren zijn gedateerd. Wat 
is daarvan de reden?

De (verplichte) indicatoren worden gevuld vanaf de 
website 'waarstaatjegemeente.nl'. Deze website is 
niet altijd up to date.

J. Zoetendal

76 Thema 
Zorg en 
welzijn

37 jierrekken FNP 260 bern ha gebrûk makke fan 
Persoanlik Cultuur Budget. 
Foldocht dat oantal an de 
ferwachtingen?  Kriget dit PCB 
yn 2020 in ferfolch?

Ja het aantal loopt gestaag op. En dat is een goed 
vervolg op het startjaar.  Ja ook in 2020 
verstrekken we het PCB.

H. 
Broekhuizen

77 Thema 
Zorg en 
welzijn

40 Het Andere 
Friesland

FNP Het Andere Friesland.  Wat wie 
de bydrage fan Hearrenfean en 
wêrom is der keazen foar in 
Hollânsktalige namme wylst de 
Fryslân de offisjele namme is?

De financiële bijdrage van Heerenveen was € 
20.000 (evenals van de andere ZOF gemeenten).  
“Het Andere Friesland” is de 
positionering/campagne om de regio Zuid Oost 
Friesland te vermarkten. Voorheen werd dit gedaan 
onder de (ook Nederlandse) naam De Friese 

H. 
Broekhuizen
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Wouden.  Het is een onderdeel in de keten op 
verschillende schalen – Provinciaal – regionaal – 
lokaal - in de marketing van Friesland.  De 
stichting Toeristisch netwerk en Merk Fryslân 
hebben gekozen voor een Nederlandstalige naam, 
omdat dit aansluit bij de campagne “Friesland 
Style” van Merk Fryslân.   “Friesland Style” 
(Nederlandstalig) is gericht op de marketing, het 
trekken van niet-Friezen naar Friesland.  Over het 
algemeen is het zo dat de marketing van Friesland 
in de verschillende regio’s in het Nederlands wordt 
gedaan.

91
Thema 
Wonen 
en leven

32 Woningbou
w

PvdA Waaruit blijkt dat er goede 
balans is in de beschikbaarheid 
van verschillende soorten 
woningen?

In de prestatieafspraken met de woningcorporaties 
worden er jaarlijks afspraken gemaakt over de 
beschikbaarheid van sociale huurwoningen. In de 
afspraken staan overzichten per prijsklasse. Met de 
gezamenlijke woningmarktmonitor wordt er 
gemonitord en bekeken wat  er nodig is.   Voor de 
beschikbaarheid van woningen voor andere 
doelengroepen en de verhoudingen is er een  
woonanalyse. Zo'n analyse gaan we de komende 
tijd voor een aantal dorpen maken. Hierin is te zien 
hoe de verschillende soorten woningtypen zich tot 
elkaar verhouden.  In de nieuwe 
woningbouwplanning is het woningtype/doelgroep 
zoveel mogelijk opgenomen zodat de verhoudingen 
in nieuw toe te voegen ook zichtbaar zijn.

J. van Veen

74 Thema 
Wonen en 
leven

36 jierrekken FNP eikenprocessierups. Der binne 
dit jier 500 nêst kastjes 
pleatst. We sjogge no ek al 
wer in soad linten om 

Het is nog te vroeg om daar iets over te kunnen 
zeggen. De eerste nesten zijn onlangs gesignaleerd 
en het verwijderen van nesten is in de eerste week 
van juni gestart. Het overlastseizoen loopt van 

H. 
Broekhuizen
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beammen.  Is der ek in byld 
dat der yn de omjouwing fan 
de plakken wêr’t dizze 
nêstkastkes ophong binne 
minder rûpen binne?

begin juni tot half juli, daarna kunnen lege nesten 
nog voor overlast zorgen. In september kunnen we 
een beeld opmaken, ook van de locaties met 
nestkasten. De resultaten rapporteren we later dit 
jaar aan de raad.

75 Thema 
Wonen en 
leven

37 jierrekken FNP Dûns,  is dit sport of kultuer? Kan allebei. Juridisch gezien valt de danssector 
onder kunst en cultuur.

H. 
Broekhuizen

81 Thema 
Wonen en 
leven

43 Heerenvee
n voor 
Goud

FNP • Is it optugjen fan in 
projektbureau Heerenveen 
voor Goud) no noch wol 
aktueel?

Ja, dat is nog actueel. Wanneer het volgens de 
RIVM richtlijnen weer mogelijk is evenementen te 
organiseren is het goed dat dat zo professioneel en 
slagvaardig mogelijk gebeurt. Het projectbureau 
kan daarin een rol spelen, zodat de gemeente zich 
kan toeleggen op de vergunningverlenende rol. 
Daarnaast krijgt het bureau een taak in het 
binnenhalen van evenementen en werkt het samen 
met Heerenveen n Gouden Plak in de marketing. 
Dit draagt bij aan de levendigheid, en de 
economie. Zie ook antwoorden bij vraag 35

H. 
Broekhuizen

92
Thema 
Werken 
en 
Onderne
men

53 Werkgeleg
enheid

PvdA De 
werkgelegenheidsontwikkeling 
in Heerenveen was zeer 
positief, in welke mate en hoe 
hebben inwoners vanuit de 
participatiewet hier voordeel 
van gehad?

In 2019 zijn we weer verder gedaald in het aantal 
uitkeringen naar 1220 begin dit jaar. Na de 
lockdown zijn we gestegen naar 1275 met 62 nog 
in behandeling. De goede tijden zijn "even" voorbij.  
De gunstige werkgelegenheidsontwikkeling is goed 
voor de regio, maar dat wil niet per definitie 
zeggen dat onze inwoners vanuit de participatiewet 
als individu daar direct van profiteren. Het heeft 
een groter algemeen effect.

H. 
Broekhuizen
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58
Thema 
Toekom
stbesten
dig en 
duurzaa
m

62 Natuurinclu
sieve 
landbouw 
klaverblad 
NO

CDA Wat is de stand van zaken en 
hoe wordt het ingericht?

De natuurinclusieve landbouw maakt onderdeel uit 
van de integrale gebiedsontwikkeling KNO. Waar 
ook bedrijven en zonnepark deel van uitmaken. De 
exacte inrichting wordt nog uitgewerkt.  Er is 
informatie opgehaald bij partijen die (op 
verschillende manieren) bij Natuurinclusieve 
landbouw betrokken zijn. Van daaruit is een 
definitie geformuleerd en zijn mogelijke kaders 
opgesteld. Om vanuit deze inventarisatie naar 
werkbare/realistische criteria te komen, gaan we 
hierover weer in gesprek met de huidige 
gebruikers. Zo krijgen we ons beeld over 
natuurinclusieve landbouw in het plangebied KNO 
scherper en vormen we criteria op basis waarvan 
natuurinclusieve pacht plaats kan vinden. Er zijn 
verschillende bedrijfsvormen mogelijk (akkerbouw, 
veeteelt, andere vormen), waarvoor  verschillende 
criteria zullen gelden.

J. van Veen

59 Thema 
Toekomstb
estendig en 
duurzaam

65 Product 
050 
vastgoed

CDA Hoe is het bedrag € 140.000 
tekort bij MFC de Barte 
opgebouwd?

Door het beëindigen van een schoolfunctie 
(huurovereenkomst met CPO de Tjongerwerven) is 
er een tekort ontstaan van circa € 90.000,-. 
Tevens door minder afname m2 door Stichting 
Openbaar Primair Onderwijs (op grond van 
huurovereenkomst) een tekort van € 40.000,-. 
Door een gedeeltelijke opzegging van 
huurovereenkomst van ruimten door Kinderwoud is 
er een tekort ontstaan van € 10.000,-

H. 
Broekhuizen

96 Thema 
Toekomstb
estendig en 
duurzaam

65 Vastgoed PvdA In het algemeen vallen de 
baten op vastgoed erg tegen 
en veroorzaken een behoorlijk 
tekort. Er wordt in de 

Maatregelen vooral gericht op beheersing/sturing 
en monitoring. Door zijn omvang is het product 
vastgoed lastig te beheersen, hiervoor worden 
oplossingen gezocht, onder andere door het 

H. 
Broekhuizen



Totaaloverzicht vragen Jaarstukken 2019 – gesorteerd op Thema / Paragraaf

8

ID Thema Blz Onder
werp

Frac
tie

Vraag Antwoord Portefeuille
houder

jaarrekening aangekondigd dat 
er verschillende voorstellen 
worden gedaan voor het 
product Vastgoed, welke zijn 
dit en zijn die voorstellen 
gericht op beheersing van 
baten en lasten?

ontwerpen van rapporten voor monitoring. Op dit 
moment zijn we in gesprek met nieuwe huurders 
voor zowel de Barte en de Kubus om gedeeltelijk 
de aldaar bestaande leegstand op te vullen. Tevens 
moet hierbij nog de opmerking gemaakt worden 
dat vastgoed gedeeltelijk niet te beheersen is. De 
kans bestaat dat huurders niet langer aan 
betalingsverplichtingen kunnen voldoen en failliet 
gaan rondom corona.

95 Thema 
Toekomstb
estendig en 
duurzaam

65 Snippergro
en

PvdA Verkoop snippergroen was 
geraamd 50.000, maar er is 
een tekort van 40.000 op, dus 
maar voor 10.000 verkocht. Is 
er een verklaring waarom de 
animo veel minder bleek dan 
verwacht?

De verkoop van snippergroen was niet geraamd op 
€50.000,-, maar op €120.000,-. Er was vanaf 2019 
€50.000,- extra geraamd ten overstaan van de 
jaren daarvoor. Deze 50.000 bleek niet te 
realiseren. De reguliere €70.000,- is wel behaald.

H. 
Broekhuizen

60
Thema 
Financië
n en 
organisa
tie

78 Financiële 
kengetallen

CDA Wat is de verklaring tussen de 
grote verschillen tussen de 
netto schuldquote en 
solvabiliteit bij rekening en 
begroting 2019?

Netto schuldquote: Het niveau van de schuldenlast 
is lager dan bij de begroting was ingeschat en de 
eigen middelen hoger. Hierdoor ontstaat het 
verschil. Solvabiliteit: Doordat het eigen vermogen 
op rekeningsbasis hoger is dan was begroot 
ontstaat het verschil.

H. 
Broekhuizen
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78
Paragra
af 
Weersta
nd&Risic
o

76 weerstands
vermogen 
en 
risicobehee
rsing

FNP grutste risiko’s  Neffens de FNP 
heart hjir ek neamt te wurden 
dat Heerenveen har profilearet 
as topsport gemeente.  Dit 
nimt grutte risiko’s mei him 
mei. Neffens de FNP mei dat 
ek wol neamt wurde.  Kin dit  
ek neamt wurde by de risiko’s 
dy’t neamt wurde op pagina 
185 by it kopke 
weerstandsvermogen ?

In de paragraaf risicomanagement en 
weerstandsvermogen staat de top 10 aan risico's 
(pagina 76). Die zijn de 10 grootste risico's (kans x 
gevolg). Risico's die gerelateerd zijn met topsport 
staan wel als risico's in ons totale risicoprofiel 
(zoals risico's als gevolg van aandeelhouderschap 
in Thialf en Sportstad) maar komen op het moment 
van inschatten niet in de top 10 terecht. Dit kan 
mogelijk bij de volgende update van het 
risicoprofiel wel van toepassing zijn  dit is 
afhankelijk van de kans en de omvang van de 
risico's.

H. 
Broekhuizen

79 Paragraaf 
Weerstand
&Risico

81 Onderhoud 
kapitaalgoe
deren

FNP haalbaarheidsundersiik 
skoallen de Greiden. Is hjir al 
mear ynformaasje oer bekend?

In juni 2020 is gestart met het 
haalbaarheidsonderzoek in de Greiden.  De 
verwachting is dat we in het eerste kwartaal 2021 
de uitkomsten kunnen voorleggen aan uw raad.

J. Zoetendal

15
9 Paragra

af 
Samenw
erking

12
9

Sportstad D66 Het eigen vermogen van 
Sportstad neemt toe. Kunt u 
dat toelichten.

Sportstad bouwt reserves op om in 2022 van de 
lening bij de BNG € 3,2 miljoen te kunnen aflossen. 
Dit een uitvloeisel van de herfinanciering van het 
vreemd vermogen van Sportstad.

J. Zoetendal

3 Paragraaf 
Samenwerk
ing

13
2

Thialf OG 
bv

CU Zowel in de themabegroting 
2020 alsook in de jaarrekening 
staat dat Thialf niet kan 
voldoen aan de vereisten van 
een uitgebreide 
accountantscontrole. Wat is 
hiervan de reden en hangt dit 
samen met het beschikbaar 
komen van de jaarrekening?

De reden is de omvang van de personele formatie. 
Deze staat het doorvoeren van voldoende 
functiescheiding in de weg. Thialf kwalificeert als 
een MKB-bedrijf, zowel qua bezetting als qua 
omzet. Een zware, volledige accountantscontrole 
past alleen bij het grootbedrijf. Er is geen 
samenhang met het beschikbaar komen van de 
jaarrekening.

J. Zoetendal
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16
0

Paragraaf 
Samenwerk
ing

97 
en 
12
5

Ijshockeyh
al

D66 De bedragen, gevraagde 
investeringen zijn op pagina 
125 veel hoger dan eerder 
genoemd. Waardoor kan dit 
worden verklaard?

In opdracht van Thialf zijn in in 2017 en 2018 
schetsplannen gepresenteerd voor verschillende 
varianten voor de toekomst van de ijshockeyhal. 
Variërend van een uitgebreide renovatievariant tot 
een volwaardige nieuwe evenementenhal. De 
genoemde bedragen hebben betrekking op de 
nieuwbouwvarianten. De plannen hebben overigens 
geen status. De aandeelhouders hebben kennis 
genomen van de gepresenteerde schetsen en 
twijfels geuit met betrekking tot de mogelijkheid 
tot een gezonde exploitatie.

J. Zoetendal

94
Paragra
af 
Onderho
ud 
Kaptiaal
goedere
n

80 Huisvesting 
Scholen

PvdA Hoe verlopen de gesprekken 
met de scholen in de Greiden, 
en wat is het te verwachten 
resultaat in de toekomst?

In juni 2020 is gestart met het 
haalbaarheidsonderzoek.  De verwachting is dat we 
in het eerste kwartaal 2021 de uitkomsten kunnen 
voorleggen aan uw raad.

J. Zoetendal

14
4 Jaarreke

ning – 
Toelichti
ng op 
balans

16
5

Hooivaarts
brug

D66 In de themarekening wordt 
aangegeven dat de 
hooivaartsbrug van de 
provincie is in een ander stuk 
zien wij dat de brug van 
rijkswaterstaat is. Pnota blz42. 
Kan het college dit duiden?

De Hooivaartsbrug is eigendom van 
Rijkswaterstaat die binnenkort (ook) door de 
Provincie wordt bediend op afstand vanuit het 
Zwettehûs te Leeuwarden.

H. 
Broekhuizen
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72
Inleidin
g

6 jierrekken FNP Wat is de opbou fan de daling 
van de algemiene reserve mei 
8.7 miljoen

De daling van de algemene reserve is het gevolg 
van de overheveling van de algemene reserve naar 
de reserve weerstandsvermogen. Dit heeft 
betrekking op de overheveling van het risico 
grondbedrijf en de resultaat bestemming uit de 
jaarrekening 2018. Deze mutaties hebben geen 
invloed op de totale reserve positie van de 
gemeente.

H. 
Broekhuizen


